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Referat fra ordinært møde i Ældrerådet 
Mandag d. 15-09-2008 kl. 9.00 

Frederikssund rådhus lokale A105-F2

Deltagere: Lise-Lotte Due, Erik Nielsen, Christian Heiberg, John Jensen, Rigmor Nielsen, Inge Nordstrøm, Erik
Kilde, Bent Saysette.
Ældrechef Bjarne Jensen deltog under punkt 1. Fagchef for Sundhed og Forebyggelse, Jette Søe og 
ledende terapeut Connie Bendt deltog under punkt 4, Sundhed og forebyggelse/træningscentre. 

Afbud: Jørgen Christensen. Lise-Lotte Due ledede mødet.
Referent: Kirsten Kaarsberg.

Pkt. 1. Orientering fra kommunen.
Ældrechef Biarne Jensen har fået nvt iob.
Han forlader Frederikssund Kommune pr. 01-10-2008. Birte Hansen er stedfortræder. 

Budgetopfølgning
For at kunne holde serviceniveauet søger Ældreservice søger om flere penge til vikarer.

Budoet 2009
Processen er udskudt en uge. Dermed er høringsfasen komprimeret og går fra den 17.09 -30.09.08. 
Ældreservice forventer at kunne sende materialet ud den 18.09.08.
Ældreområdet er blevet bedt om at komme med forslag til besparelser svarende til 12,5 mio. kr.

Ifølge lovgivningen skal Ældrerådet rådgive kommunalbestyrelsen i forhold, der angår ældre. 
Ældrerådet oplever det utilfredsstillende, at opgaven ikke kan varetages bedre, fordi budgettet 
kommer til høring så sent i processen.

Pkt. 2. Dagsorden og godkendelse af referat fra 18-08-2008.
Referatet godkendt. Erik Nielsen er ikke enig i formandens konklusion på punkt 3, om at selvtræning 
kun er for folk, der har været i genoptræningsforløb. Erik Nielsen mener, at tilbuddet skal gælde alle 
pensionister på alle centre.

Pkt. 3. Orientering fra formand.
Tilmelding til kursus i Roskilde er i orden.

Brev fra Formanden for Danske Ældreråd sendes ud med referatet.

Ældre Sagen, beder om et møde med Ældrerådet
Ældrerådet tager gerne imod en invitation. Ældre Sagens invitation med dagsorden, dato, tidspunkt og sted 
afventes.

Pkt. 4. Orientering fra fagudvalg.
Køkkenfaceliteter, køkkenlukninger?



Pkt.5.

Pkt. 6.

Pkt. 7.

Pkt. 8.

Pkt. 9.

Æ ldrerådet Frederikssund
Sagen behandles på Social- og Ældreudvalgets møde den 16. 09.08.

Sundheds og forebyggelsesudvalg
Træningscentre
Fagchef for Sundhed, Jette Søe og ledende terapeut, Connie Bendt deltog i mødet for at få klarhed over 
Ældrerådets ønsker om træningsfaciliteter for pensionister.
Ældrerådet har -  som minimum - ønsket, at borgere, der har været igennem et genoptræningsforløb, får 
mulighed for selvtræning i kommunens træningscentre.
Efter de gældende kvalitetsstandarder varer et tilbud om træning så længe, der er fremgang. Herefter tilbydes 
vedligeholdende træning i op til 3 måneder, og endelig tilbydes selvtræning i op til 4 måneder. Forløbet 
gennemføres efter vejledning fra en terapeut og afsluttes med en terapeutisk test. Som afslutning på det 
samlede træningsforløb vil terapeuten vejlede borgeren i at vedligeholde sit funktionsniveau på egen hånd 
udenfor kommunens regi.

Sundhedsudvalget ser meget positivt på at stille træningsfaciliteter til rådighed for kommunens pensionister 
udenfor de tider, hvor kommunen skal varetage sin træningsopgave. Den anslåede udgift er taget med i 
budgetforhandlingerne.
Der er enighed i Ældrerådet om, at der skal arbejdes videre med et tilbud, der omfatter alle pensionister.

Kultur og fritidsudvalg 
Intet.

Teknik og miljøudvalg 
Intet.

Information og kontakt til bagland.
Temamøde i Jægerspris tirsdag 23-09-2008 kl. 12.30, hvor Poul Riis fra Ældre Forum taler om ældres 
muligheder. Alle er velkomne. Tilmelding nødvendig.
Christian Heiberg, John Jensen, Rigmor Nielsen, Erik Jørgen deltager. Erik Nielsen giver nærmere besked.

Økonomi.
Kassereren har stadig ikke modtaget penge fra kommunen.

Næste møde og mødested.
Mandag 20-10-2008 kl. 9.00, mødelokale A105-F2 Frederikssund rådhus.
Der indkaldes evt. til et ekstraordinært møde, hvor høringssvar om budgettet formuleres.

Pressemeddelelser.
Intet

Eventuelt.
Erik Nielsen har nu tilsagn fra folkevalgte, embedsmænd og Movia om at deltage i et møde om 
offentlig transport. Planen er at holde mødet i indeværende år.
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